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VER. TOT BEVORDERING BIJENTEELT NEDERLAND 

De Algemene Ledenvergadering 
Heyla van der Reijden-Rynja 
Op 26 maart 1994 gehouden in het Congresgebouw 
WICC/IAC te Wageningen. 
De heer D. Vunderink, voorzitter van de VBBN, schetste in 
zijn openingswoord in het kort de situatie en de ontwikke-
lingen van de VBBN in het bijzonder en de bijenteelt in het 
algemeen in het jaar 1993. 1993 was het jaar van de nieuwe 
bestuurs- en communicatiestructuur. Geen regionale 
vertegenwoordiging meer in het Hoofdbestuur maar wel 
groepsbesturen met een grotere verantwoordelijkheid en 
zelfstandigheid. En een kleiner hoofdbestuur dat slag-
vaardiger kan optreden. Of dat bestuur dat ook doet is aan de 
leden ter beoordeling, zelf denkt het bestuur goed bezig te 
zijn: 'verschillende initiatieven zijn in de voorbereiding maar 
de tijd van slingeren is nog niet aangebroken', aldus 
Vunderink. 
Deze nieuwe structuur geeft de VBBN (bestuur zowel als 
leden) veel meer ruimte om met elkaar te werken en te 
bouwen. De guerilla van elkaar bestrijden en wantrouwen 
wordt alleen nog stof voor het jubileumboek van de heer Top 
dat al een waardig stuk VBBN-geschiedenis beschrijft. 

Het bijenteeltonderwijs 
Een van de grootste zorgen het afgelopen jaar betrof het 
onderwijs en de budgetverkrapping van de AOC's. Uit een 
enquete blijkt dat enkele AOC's erg hun best doen om de 
imkers te helpen. Maar veel meer AOC's kunnen niet voldoen 
aan de wensen. Geen budget, docenten met weinig praktijk-
ervaring, hoge cursuskosten en te grote afstanden. En nieuwe 
informatie geeft aan dat de AOC's nog slechts éénderde deel 
in plaats van tweederde van het budget mogen besteden aan 
hobby-cursussen, en bijenhouden valt helaas onder deze 
categorie. Een werkgroep is bezig de problematiek verder in 
kaart te brengen. Een handicap is dat er geen recent 
imkerboek meer voorhanden is. De commissie Onderwijs 
vindt de tijd rijp om zelf cursusmateriaal te gaan 
ontwikkelen. Aan het eind van het jaar is cursusmateriaal 
beschikbaar voor de beginnerscursussen, in de loop van 
volgend jaar ligt ook het materiaal voor de gevorderden-
cursus gereed. Met betrekking tot het onderwijs heeft het HB 
gekozen voor een tweesporenbeleid: waar het goed loopt met 
de AOC's, zo laten, waar het fout gaat zelf cursussen 
verzorgen. 

Gezondheidszorg 
Er was gelukkig geen aanleiding tot paniek rond de uitbraak 
van Amerikaans vuilbroed. Als iedereen zo attent is en 
correct handelt als de imker die de besmetting opliep, is veel 
onheil te voorkomen. Eigenlijk vind het HB het veel veront-
rustender dat een aantal imkers een loopje neemt met de 
bestrijding van de varroamijt en in het algemeen met de 
verzorging van hun volken. De voorzitter heeft daarover in 
BIJEN zijn zorg al eens kenbaar gemaakt. Er ligt nog veel 
werk voor de besturen om steeds weer aandacht te besteden 
aan de kwaliteit van het imkeren. Een eerste stap daartoe is 
wellicht de folder die elke aanwezige op zijn tafel heeft 
gevonden over Amerikaans vuilbroed. De commissie 
Ziektebestrijding wil meer van dergelijke folders uitgeven. 

Imkersdemonstratie in Brussel 
Een goed initiatief van de Werkgroep Honing van de COPA. 
Nederland heeft goed meegedaan, mede door de inzet van de 
bedrijfsmatige imkers. Men moet echter geen hoog gespan-
nen verwachtingen hebben over het resultaat. De heer 
Muntjewerf, vice-voorzitter van de werkgroep, is weliswaar 
reeds tweemaal in Brussel ontboden, maar zijn hart is niet 
opgewarmd door de sfeer die hij ontmoet. 

Het belang van bijenhouden 
Het HB wil meer de aandacht gaan vestigen op het belang 
van bestuiving. Voor de economie: boomgaarden, kassen en 
zaadteelt, maar ook voor de wilde flora. Dit is een eerlijk 
argument, dat laat zien dat bijenhouden niet op één hoop 
gegooid kan worden met andere hobby's. Bijenhouden en 
bestuiving, dat is het motto van de VBBN. Het HB zal de 
regering blijven aanspreken op steun voor onderzoek op dit 
terrein. Het gaat in Nederland niet om de goedkope honing 
uit het buitenland, wel is een betere presentatie en kwaliteit 
van de Nederlandse honing belangrijk. Daarom is het ook 
jammer dat er nog steeds een voorraad is van de prima 
honingfolder door de Bedrijfsraad uitgegeven. De imkers 
kunnen niet blijven verwachten dat de regering hun honing 
verkoopt en zelf weigeren mee te betalen aan bijvoorbeeld 
zaad in de braaklegging, onderzoek of onderwijs. Het HB 
heeft de zorg dat het wetenschappelijk bijenonderzoek op 
onze universiteiten door de bezuiniging wordt bedreigd. 
Imkers moeten anders gaan denken, langzamerhand beseffen 
dat de tijd van hand ophouden voorbij is en hun eigen 
verantwoordelijkheden nemen. De heer Lemoine vraagt in de 
rondvraag de AV na te denken over een contributieverhoging 
van f 10,-. Zonder een grotere financiële bijdrage van allen 
zal veel van wat nu nog bestaat teloor gaan. De contributie-
verhoging is nodig om alle taken die de overheid afstoot, 
zoals voorlichting en opleiding, in eigen beheer te gaan 
uitvoeren. Mevrouw Van Heest, Ede, wijst op het belang van 
milieu en bestuiving in een folder (inmiddels is de 
wervingsfolder in die zin aangepast). 

In memoriam Ridder van Rappard 
Zoals bij een goede traditie hoort staat de AV een ogenblik 
stil bij hen die heengingen, in het bijzonder de Ridder van 
Rappard. De heer Van Rappard overleed in het prille begin 
van dit jaar, op 5 januari 1994, 87 jaar oud. In BIJEN van 
februari werd op voortreffelijke wijze door de heer Beetsma, 
hoofdredacteur BIJEN, zijn loopbaan en betekenis voor de 
VBBN geschetst. Hij zal in onze herinnering blijven als een 
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markante figuur die een eigen stempel op de VBBN drukte. 

Een fax aan Broeder Adam 
Enige tijd geleden is het voorstel gedaan om Broeder Adam 
tot erelid van de Nederlandse linkersbonden te benoemen. 
Helaas is dit volgens de regels niet mogelijk: ereleden van de 
VBBN moeten lid zijn van de VBBN. Het MB onderkent de 
kwaliteit van de inbreng van Broeder Adam voor de bijen-
houderij, of men nu Buckfastfan is of niet. Daarom is na 
goedkeuring door de AV een fax aan hem gestuurd waarin de 
de leden van de VBBN hun grote waardering uitdrukken voor 
zijn werk. (De heer v.d. Zee deelde later mee dat Broeder 
Adam heel blij was met de fax, en hem boven zijn bed heeft 
gehangen.) 

Onderscheidingen 
Dit jaar ontvingen vier leden een erekorfje met oorkonde: 
G.J.J. Luttikhuis te Oldenzaal wegens zijn voorzitterschap 
van de Commissie Onderwijs, W. Merkens te Wageningen en 

188 J. Willems te Duiven vanwege hun grote verdiensten voor de 
expositie en de bijenstal van het Bijenhuis en Tj. de Ruiter te 
Heerenveen wegens zijn langdurig bestuurslidmaatschap. 

Financiën 
De heer Henseler, penningmeester, geeft een korte toelichting 
op de financiële toestand. Hij had de taak zonder quotum-
verhoging maar wel met bezuinigingen de begroting voor 
1993/1994 sluitend te krijgen, hetgeen ook gelukt is. 
Belangrijkste voorwaarde is dan wel dat het ledenbestand 
ongeveer constant blijft. Op dit moment lijkt de achteruitgang 
in ledental te verminderen. In het jaar 1992/1993 is het 
verlies van de Vereniging gelukkig beperkt gebleven. Er zijn 
echter wel maatregelen nodig om de VBBN financieel 
gezond te blijven houden. In de vergadering met de groepen 
in september 1993 zijn diverse punten aangereikt om tot 
beperking van de uitgaven te kunnen komen. Door de 
commissies een taakstellende begroting te laten maken is het 
mogelijk ook deze kosten in de hand te houden. De 
vergadering spreekt waardering uit voor het door de 
penningmeester gevoerde beleid. 
De voorzitter dankt de commissie Nazien Boeken voor zijn 
werk. 

penningmeester. de heren H.J.J. Van der Broek, 
F.G.A. Janssen en P.R. van Assehe en mevrouw C'. Reker. 
leden. 
De uitslag van de schriftelijke stemming luidt 
alsvolgt: voordracht HB-leden: 169 vóór, 2 tegen. 
onthouding; benoeming 1 extra bestuurslid: 169 vuur. 4 
tegen. Beide voorstellen zijn daarmee aangenomen, waarin,:,' 
de heer Van Westrheenen toetreedt tot het MB. 

Beleid 1994 
De heer Vunderink stelt dat een beleidsplan een hulpmiddel 
is om de koers te bepalen en prioriteiten te stellen. Dat wil 
niet zeggen dat het altijd precies zo zal lopen. Vooral van 
buitenaf komen storingen die niet kunnen worden voorzien. 
Het MB overweegt een extra stimulans te geven aan de 
voorlichting op verschillende gebieden van het linkere') dooi 
het oprichten van een commissie Voorlichting. Dat kan 
natuurlijk geen vervanging worden voor de drie voorlichters 
van de opgeheven DLV maar in vrijwilligerswerk kan er dan 
iets worden opvangen. 

Centrale contributie-inning 
In de vorige AV is besloten over te gaan tot centrale contri-
butie-inning. Deze kan aan het eind van het jaar worden in-
gevoerd. De secretariaten krijgen hiervan uitgebreid bericht. 

Groepsbesturen 
Op 23 april vindt weer een vergadering plaats van HB met 
groepsbesturen. Er zijn vier contactmomenten tussen 
groepsbesturen en HB: in de aprilvergadering wordt de 
voortgang na de AV besproken, groepsbesturen krijgen de 
gelegenheid tot het aanreiken van initiatieven, ze kunnen 
informatie geven en hebben invloed op het beleid. Het 
tweede contact is in september, de pre-adviezen voor de AV 
worden gedeponeerd hij de groepen. groepsbesturen hebben 
kans op inspraak. Tweemaal per jaar bezoeken de HB-leden 
de groepsvergaderingen, waarin de subverenigingen hun 
commentaar kunnen geven. Op basis van de resultaten van 
die vergaderingen worden de pre-adviezen ter bespreking in 
het voorjaar toegestuurd. Het HB garandeert dat de stukken 
voor de AV uiterlijk 1 februari de deur uit gaan, en verzoekt 
de groepen in september een vergaderschema te maken. 

Verkiezing Hoofdbestuur 
De voorzitter zet met behulp van overheadsheets de 
verkiezing van het HB nog eens op een rij. Vorig jaar op de 
AV is het hele oude HB afgetreden, een interimbestuur is 
aangesteld voor één jaar. Het interimbestuur treedt op deze 
AV af en een definitief HB moet benoemd worden. Door het 
FEB is een rooster van aftreden opgesteld, uitgaande van een 
maximale zittingsduur van negen jaar in het oude DB en het 
nieuwe HB gezamenlijk, en zonder de zittingsduur in het 
'oude' HB mee te tellen, conform een besluit van de 
Algemene Ledenvergadering van 26 maart 1988. Een 
amendement van de groep Groningen om de HB jaren 'oude 
stijl' mee te laten tellen wordt verworpen. 
Volgens het rooster van aftreden zou de termijn van de heer 
Van den Hoeven nu verstreken zijn, het HB kan echter op dit 
moment zijn ervaring moeilijk missen en vraagt daarom de 
AV in te stemmen met het voorstel hem voor een extra jaar te 
benoemen. Als bestuursleden worden voorgedragen: de heer 
G. van Westrheenen, secretaris, de heer G. Henseler. 

Braaklegging 
Subvereniging Assen vraagt in de rondvraag of het mogelijk 
is voor de VBBN om actief acties te ondersteunen op akkers 
waar braaklegging wordt gepleegd. De heer Vunderink ant-
woordt dat het moeilijk is om dat landelijk te doen, 
plaatselijk kunnen contacten worden gelegd. Het HB kan wel 
ondersteunen met adviezen en aandringen bij de overheid 
voor verruiming van de maatregel. De heer Janssen voegt 
daaraan toe dat het streven van het ministerie is naar een 
meer natuurgerichte braak, met phacelia en andere inetil 
waar ook zoogdieren, insekten en vogels van profiteren. De 
meeste boeren kiezen voor gras omdat dat het goedkoopste is .  
Als voor hen het prijsverschil tussen phacelia en gras wegvalt 
wordt het voor de imkers interessant. De heer Rijff, Ter Apel. 
wijst erop dat de problemen niet zozeer bij de imkers liggen 
maar op de hogere niveaus. Het Landbouwschap adviseert de 
boeren gras te zaaien, als imkers aanbieden bij te betalen 
voor phacelia zijn de boeren bang dat ze hun subsidie 
mislopen. Voorlichting aan de boeren moet beter. Verder is 
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er geen coórdinatiepunt waar men informatie kan halen, er is 
een centraal punt van vraag en aanbod nodig. De heer 
Vunderink is het met hem eens dat een centrale voorlichting 
nodig is. het leggen van contacten blijft echter een regionale 
zaak. (Inmiddels is er wel een nieuwe folder uitgegeven over 
braaklegging). 

Uit de PC van de voorzitter 
Dick Vunderink 
Twee weken na onze AV was ik te gast bij de NCB tijdens 
hun jaarvergadering. Het verschil tussen de jaar-
vergaderingen zit hem hoofdzakelijk in de omvang. Verder 
dezelfde vragen, minder financiële ruimte, enig ledenverlies, 
zorg om de afnemende dracht en opkomend vuilbroed en de 
vraag naar wel of geen fusie. Het valt mij op dat sommigen 
denken dat een fusie de oplossing is van alle problemen. Dat 
heb ik bij de NCB maar eens gerelativeerd. Nu wordt immers 
het werk verdeeld over mensen van de vijf bonden en als het 
nodig is weten we elkaar best te vinden in de Bedrijfsraad 
met dat ene gezicht van de Bijenhouderij richting Overheid. 
Nu weer heeft de Bedrijfsraad mij gevraagd namens de 
Bijenhouderij deel uit te maken van een werkgroep met 
vertegenwoordigers van het Ministerie, van de groenteteelt en 
de fruitteelt. Over het onderzoek van de Ambrosiushoeve en 
de financiering ervan. Net  gestart en er valt nog weinig over 
te vertellen. Ik heb daar ook herhaald mijn oproep uit de 
vorige PC' aan alle imkers. hun besturen te steunen in het 
zoeken naar nieuwe wegen nu er andere tijden aanbreken. 

Nieuwe wegen waren aan de orde in de tweede bijeenkomst 
met de groepsbesturen. Opnieuw een goede bijeenkomst. Ik 
stel dat er sprake was van een goed spel en tegenspel. Dat er 
invloed op de gang van zaken werd uitgeoefend en dat er 
vertrouwen groeit. We konden meedelen dat er een folder 
'Braaklegging' is, dat de folder 'Bijenhouden' op verzoek is 
aangepast met een paragraaf over bestuiving en dat de 
maandpraatjes van Otto de Kat uit `Bijenhouden' binnenkort 
gebundeld verkrijgbaar zijn. Voor de beginnend imker een 
goede en leuke hulp en voor de anderen ook. De brief over de 
centrale contributie-inning is aan de orde geweest en 
aangepast, maar we hebben elkaar nog niet helemaal kunnen 
vinden in de formele positie van de groepsbesturen, al lag er 
een mooi stuk op tafel. We hebben de vraag in de groep 
gegooid over een lunch op de AV in plaats van vergoeding 
van reiskosten, maar dat beoordeel je anders als je in 
Bennekom woont dan in Middelburg. Dus nog maar even 
goed nadenken. De vergadering verliep zo levendig dat we 
moeite hadden op tijd te eindigen. Overigens niet zo erg voor 
hen die op deze eerste voorjaarsdag zó lekker in het zonnetje 
zaten dat ze af en toe even droomden van hun bijen, in plaats 
van erover te praten. Zo hoort dat toch ook... 

En dan toch weer Amerikaans vuilbroed. In Aalsmeer, 
gelukkig opnieuw direct gemeld en gelokaliseeerd. Ik ben 
met de mensen van de RVV (Rijksdienst voor keuring van 
Vee en Vlees) op stap geweest om alle kasten in Aalsmeer te 
controleren. Gelukkig allemaal negatief en dat betekent dat 
het goed was. Maar..., dan realiseer je je weer, hoe link het is 
als er ongeorganiseerde bijenhouders zijn. Al vragend en 
zoekend vind je er een paar, maar zeker ben je niet. En een 

onontdekte besmetting blijft mogelijk. Een beetje veront-
waardigd wordt je ook, als je van zon imker hoort dat hij 
geen nut meer zag in het lidmaatschap: 'je krijgt toch geen 
goedkope suiker meer'. En vervolgens word je onwel van de 
zeer ondeskundige behandeling van zijn volken. Wat zou zen 
man kunnen profiteren van voorlichting door zijn vereniging 
of door BIJEN. In 'mijn' subvereniging zijn we begonnen met 
een maandelijks seizoenpraatje om de komende periode goed 
door te praten en vooral te wijzen op de kans dat het anders 
kan lopen dan vorig jaar: als de IJsheiligen dit jaar toeslaan, 
moet je met dit voorjaar extra waakzaam zijn. Met zen 
praatje kun je de kwaliteit van het imkeren vergroten en 
teleurstellingen beperken. 
Vorige keer sloot ik af met een zucht over het late voorjaar en 
nu over de slechte uitwintering. Ik hoor van veel dode 
volken, of volken die zich later nog bij die categorie aan-
sluiten. En ik betreur het zeer dat de voorzitter daarbij niet 
ontzien wordt. Laten we maar afspreken dat de zomer de 
schade teniet zal doen. 

Nieuw Hoofdbestuurslid VBBN 
Bert van Westrheenen, 56 jaar geleden geboren te 1.k.len een 
(gemeente Ede). Binnen het grondgebied van deze gemeente 
enkele keren verhuisd, mede als gevolg waarvan al op jonge 
leeftijd de eerste confrontatie met de imkerij plaatsvond en 
wel tijdens de Veenendaalse bijenmarkten, waar vader 
destijds het politie-'toezicht' uitoefende. 
Vervolgens grotendeels opgegroeid te Bennekom. In Ede 
middelbaar onderwijs afgerond en op 17 jarige leeftijd 
gestart als medewerker op het gemeentehuis aldaar. Na 
vervolgens ambtelijke functies te hebben vervuld in 
Wageningen, Hardenberg en Rijnsburg, in 1969 benoemd tot 
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gemeentesecretaris van Dodewaard. In 1973 vertrokken naar 
de 'groene' Achterhoek in verband met het aanvaarden van 
een gelijke functie in de gemeente Borculo. Medio volgend 
jaar zal een punt kunnen worden gezet achter een 40-jarig 
dienstverband bij de lokale overheid. 
In de loop der jaren verschillende maatschappelijke functies 
vervuld. waaronder: 
• Gelders vertegenwoordiger in het bestuur van de 
Vereniging van gemeentesecretarissen: 
• lid begeleidingscommissie vormingscycli 
gemeentesecretarissen: 
• bestuurslid Streek-VVV; 
• bestuurslid en voorzitter plaatselijke VVV 
• voorzitter Stichting Promotie Borculo; 
• bestuurslid en penningmeester bejaardencentrum 
J.S. Andriessenhuis; 
• bestuurslid en voorzitter kruisvereniging en 
• lid/secretaris Rotaryclub Barchem. 
Ongeveer een jaar of tien geleden - na het volgen van een zo 

190 broodnodige beginnerscursus - als 'rustgevende therapie'. 
weer contact met de iemen gezocht. Sinds die tijd wordt de 
hobby met de nodige bevlogenheid bedreven als kleine imker 
in de achtertuin van een nieuwbouwwijk. Momenteel 
overwinteren daar twee produktievolken en een reservevolkje 
in een zesramer. 
Tenslotte mag niet onvermeld blijven: al meer dan dertig jaar 
getrouwd met een geboren en getogen Wageningse. Uit het 
huwelijk zijn drie jonge koninginnnen voortgekomen, die 
inmiddels zijn uitgevlogen. 

Bijen- en Milieumarkt Leiden 
De Bijen en Milieumarkt Leiden vindt plaats op zaterdag 
11 juni van 09.00-16.00 uur rond de Sterrenwacht in Leiden. 

Een goede naam heeft de milieu-bijenmarkt vooral bij ieder 
die het behoud van onze natuur en de bescherming van het 
milieu ter harte gaat. Op deze markt zullen behalve de imkers 
uit Leiden ook landelijke en regionaal werkzame natuur- en 
milieuverenigingen aanwezig zijn. 
De imkers zullen laten zien hoe zij met hun bijen omgaan. De 
bezoekers kunnen in een 'steekvrije' bijenstal achter een 
plastic gordijn de verrichtingen van de imkers op de voet 
volgen. 
Ook d.m.v. een korf op een glasplaat met daaronder een 
spiegel en lamp en in observatiekastjes kunnen de bezoekers 
de bijen gadeslaan. 
Wat er verder op de markt te zien is: 
• demonstraties over de bewerking en het gebruik van 
natuurlijke materialen, o.a.: hout, keramiek, been. 
• verkoop Nederlandse honing 
• optreden van artiesten (o.a. jeugdensemble muziekschook, 
poppentheater. Balkanorkest, muziek van Aboriginals) 
• vertoning film (aanvangstijden worden bekendgemaakt via 
publicatieborden op de markt) 
• gratis toegang tot de Hortus Botanicus (grenzend aan het 
marktterrein). 
Voor nadere informatie kunt u bellen met: 071-890163. 

Heidewerkdag VBBN Zwolle 
Op zaterdag 12 maart jl. heeft de bijenteeltvereniging Zwolle 
e.o. opnieuw een groot stuk heide 'geschoond' op de 
Archemer- en Lemelerberg. 
De Stichting Overijssels Landschap krijgt deze medewerking 
van de imkers aangeboden. Er is geen tegenprestatie. Willen 
imkers volken op de heide plaatsen, dan moeten zij bijdragen 
aan de Stichting met donaties. 

Een voorbeeld voor andere imkers, een goede 
winteraktiviteit? 

Jonge moeren- en bijenmarkt 
Voorthuizen 
De VBBN subvereniging Voorthuizen organiseert in 
samenwerking met de Buckfast Belangen Verenigd (BBV) 
op zaterdag 2 juli bovenstaande markt van 08.00-12.30 uur, 
in café/restaurant "Buitenlust", Hoofdstraat 89 te Voorthuizen 
(aan de oude rijksweg Amersfoort/Apeldoorn). 

• presentatie van alle licentienemers/BBV 
• verkoop van jonge moeren afkomstig van de licentienemers 
• wilt u zelf verschillende lijnen vergelijken? Deze markt 
geeft de gelegenheid in het bezit van diverse lijnen te komen. 
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WAAK VAN BEERS 

Hij was een natuurliefhebber en genoot van zijn hobby's 
op of dichtbij de boerderij. 
Wij verliezen in hem een collega, die alle activiteiten 
bijwoonde. 

Bestuur en leden 
NCB bijenhoudersvereniging Bladel 

Op 21 maart 1994 is overleden op 76-jarige leeftijd ons 
medelid 

Op 6 april 1994 is op I04 jarige leeftijd overleden ons 
erelid 

JOHANNES GERHARDUS ENGELS 

Hans Engels was al ver voor de oorlog lid van onze 
subvereniging. Wanneer hij precies lid is geworden is niet 
meer na te gaan, aangezien het verenigingsarchief in de 
oorlog is verbrand. Vele jaren heeft hij ook deel 
uitgemaakt van het bestuur van de subvereniging. Hi jwas 
zijn hele leven lang een gedreven imker, die tot op het 
laatse moment nog kasten met bijen in zijn tuin wilde 
hebben. Tot op zeer hoge leeftijd las hij vol belangstelling 
alle bijenbladen, die bij hem in de bus kwamen en toen hij 
ze uiteindelijk niet meer zelf kon lezen, liet hij ze aan hem 
voorlezen. Wij verliezen in hem een zeer markant 
imkervriend. 
Onze oprechte deelneming gaat uit naar zijn familie. 

Bestuur en leden VBBN subvereniging Emmen 

FAMILIEBERICHTEN 

Op de leeftijd van 88 jaar is overleden ons oud-voorzitter. 
erelid en drager van de gouden bondsspeld 

ANTONIUS WILHELMUS KUSTER 

De heer Kuster heeft het grootste deel van zijn leven aan 
het houden van bijen gewijd. Zijn verhalen zullen ons in 
de herinnering blijven. 

Bestuur en leden 
ABTB afdeling Over Betuwe. Gendt. 

• stands met i mkersart ikelen, drachtplanten en 
bijenprodukten. 
• Daarnaast demonstratie wielenspaken, korfvlechten. 
handschilderen, houtsnijwerk. gieten van kunstraat en 
kaasmaken. 
Inl. H. van Gol, 03423-2005 of C. de Vries, 033-80509. 

Geslaagden cursus 
Honingkeurmeester VBBN 
De volgende cursisten zijn geslaagd voor de cursus 
Honingkeurmeester die in het voorjaar van 1994 in 
samenwerking met de commissies Onderwijs en Honing van 
de VBBN werd georganiseerd in Ter Apel: 
H. Groote, Stadskanaal 
L. Hillebrands, Stadskanaal 
J. Kruit, Ter Apel 
J.F. v.d. Maa-zen, 2e Exloërmond 
J. Meijer, Wildervank 
M. Opschoor, Rijswijk 
mw. H.J.M. Opschoor-Rogier, Rijswijk 
G. Postma, Schildwolde 
mw. F. Postma-Weessies, Schildwolde 
mw. C. Reker, Groningen 
mw. A. Reinders-de Klerk, Roden 
H.H.M. Rijn', Ter Apel 
C. van der Veen, Ter Apel 
L. Veenstra. Gieterveen 
H. Veenstra, Tietjerk 
W. Veldman, Wildervank 
H.J.F.M. Verkooijen, Belfeld 
H. Wessels, Wildervank 
R. Weijer, Stadskanaal 
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Rectificatie 
In de sprekerslijst van de VBBN van oktober 1993 staat 
R.J. Veldhuizen vermeld. 
Het telefoonnummer is met ingang van heden gewijzigd 
in: 036-5342899. 

Inbinden van BIJEN 
Belangstellenden kunnen hun jaargang 1993 in laten 
binden. De prijs zal ± f 35,- per jaargang bedragen. U kunt 
de jaargangen vóór 1 september a.s. sturen aan: 
Secretariaat VBBN, t.a.v. M.J.E.M. Canters 
Grintweg 273, 6704 AP Wageningen 
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